
INFORMACJA 
PRZEWODNICZĄCEJ RADY MIASTA OPOLA 

o interpelacjach radnych na sesję Rady Miasta Opola w dniu 4 lipca 2024 r. 

Na podstawie § 60 ust. 2 uchwały Nr XXIV/373/12 Rady Miasta Opola z dnia 29 marca 
2012 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Opola (Dz. Urz. Woj. Op. z 2019 r. poz. 63, 
z 2020 r. poz. 1045), w załączeniu przedkładam informację o interpelacjach radnych. 
 

Przewodnicząca Rady 
 
 

Barbara Kamińska 
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Załącznik do informacji 

o interpelacjach 

 

 

Radny Jacek Kasprzyk 

 

W odpowiedzi na interpelację w sprawie zakłócania porządku, zagrożenia dla 

mieszkańców, alkoholizmu i dewastacji na skwerze przy ul. Kasprzaka, przekazano następujące 

informacje.  

Straż Miejska w Opolu w bieżącym roku przeprowadziła 165 kontroli terenu 

rekreacyjnego, placu zabaw, okolic ulic Kasprzaka, Lelewela i Zwycięstwa. Kontrole 

te dotyczyły sprawdzenia ładu i utrzymania porządku publicznego, spożywania alkoholu 

w miejscach zabronionych oraz zakłócania spokoju. Strażnicy nałożyli trzy mandaty karne za 

spożywanie alkoholu i używanie słów nieprzyzwoitych w miejscu publicznym. Należy tu 

wskazać, że strażnik podejmujący interwencję np. w związku ze spożywaniem alkoholu, lub 

z używaniem słów nieprzyzwoitych musi być bezpośrednim świadkiem takiego zdarzenia lub 

mieć kontakt z osobą wskazującą taką czynność, wówczas może być sporządzony wniosek 

do Sądu wg właściwości.  Często jednak bywa, że po wezwaniu patrolu, osoby zakłócające 

spokój lub zgłaszające potrzebę interwencji oddalają się i nie ma kogo ukarać.           

Straż Miejska w Opolu od czerwca br. wyznaczyła wzmożone patrole na terenie wskazanym 

w interpelacji, żeby ograniczyć opisane w niej wykroczenia.  

Zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańcom w ww. zakresie jest problemem narastającym we 

wszystkich małych i dużych miastach, gdzie dla dobra ogółu są tworzone   warunki, które miały 

na celu pomóc osobom bezdomnym i nieradzącym sobie w życiu, np.: otwarte noclegownie, 

możliwość darmowych posiłków, dostęp do darmowej odzieży itp.  Jednakże podejmowane 

stopniowe i cykliczne działania Straży Miejskiej i Policji pozwolą w jak największym stopniu 

na zmniejszenie opisanych niepokojących zjawisk przedstawionych w interpelacji 

i zwiększenie bezpieczeństwa mieszkańców Osiedla Dambonia.    

W odniesieniu do tematu rozbudowy istniejącej sieci monitoringu wizyjnego miasta Opola 

wyjaśniono, że będzie to możliwe dopiero po doprowadzeniu infrastruktury światłowodowej 

i rozbudowie punktu kamerowego na pętli autobusowej  przy ul. Dambonia.                                                  

Z przeprowadzonych ustaleń z Wydziałem Informatyki wynika, że  w celu umożliwienia 

rozbudowy monitoringu miejskiego na terenie Osiedla Dambonia, na zlecenie Wydziału 

Informatyki Urzędu Miasta Opola w roku 2023 została już wykonana dokumentacja 

projektowo-kosztorysowa rozbudowy infrastruktury Optycznej Sieci Teleinformatycznej 

Opola OSTO do planowanego punktu kamerowego monitoringu miejskiego, na pętli 

autobusowej przy ul. Dambonia. W bieżącym roku zostały przyznane środki budżetowe na 

realizację prac na podstawie dokumentacji przygotowanej w roku ubiegłym. Obecnie Wydział 

Informatyki przygotowuje wniosek o przeprowadzenie procedury przetargowej na realizację tej 

inwestycji. W bieżącym miesiącu będzie ogłoszony przetarg, natomiast na lipiec planowane 

jest podpisanie umowy z wybranym Wykonawcą. Termin zakończenia prac budowlanych 

planowany jest na grudzień tego roku. 
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Radna Lilianna Łuczkiewicz 

 

Interpelacja radnej dotyczyła informowania mieszkańców w kwestii używania środków 

chwastobójczych w mieście Opolu.                          

W odpowiedzi wyjaśniono, że na terenach zieleni stanowiących parki, skwery oraz zieleńce nie 

są stosowane ww. opryski, a chwasty w ścieżkach usuwane są ręcznie za pomocą gracowania. 

Na terenach zieleni znajdujących się w granicach pasów drogowych również nie stosuje się 

herbicydów. Środki te dopuszczone do użytkowania na terenach publicznych stosuje się jedynie 

na jezdniach.  

Miejski Zarząd Dróg w Opolu odpowiedzialny za utrzymanie pasów drogowych poinformował, 

że zobliguje Wykonawców do wcześniejszego zawiadamiania mieszkańców o planowanych 

opryskach. 
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